

Call for Session Proposals / Demande de propositions de séances

Canadian Association of Student Financial Aid Administrators

Association canadienne des responsables de l'aide financière aux étudiants

CASFAA Conference 2018

May 28 to 30th / 28 au 30 mai,

2018 Montréal, Québec

Positive Impact positif



UdeM, in collaboration with a consortium of Montreal universities will be hosting the annual national conference for the Canadian Association of Student Financial Aid Administrators (CASFAA) on May 28-30th, 2018. CASFAA 2018, titled Positive Impact, will bring approximately 150 members from across Canada to Montreal.

We invite CASFAA members and the financial aid community to share their expertise by submitting a proposal to present on a topic of interest at our conference. We aim to offer sessions on the following themes: financial aid, scholarships and awards, financial literacy, specific student populations (millennials, foreign students, parents, first generation, living with a disability, Indigenous Peoples, etc.) and inter-sectorial issues (such as mental health, academic success, access, organizational structures etc.). We are also open to proposals for other related and relevant topics.

We will be offering 45-minute and 90-minute sessions and aim to maximize interaction in order to tap into the wealth of expertise and experience of the participants themselves. We therefore are asking presenters to indicate the type of session offered based on these three basic formats:

- Presentation:
 - for 45-minute sessions: approximately 30 minutes of presentation and 15 minutes of interaction / question period
 - for 90-minute sessions: approximately 60 minutes of presentation and 30 minutes of interaction
- Discussion and deep reflection:
 - for 45-minute sessions: approximately 10 minutes of presentation and 35 minutes of interaction
 - for 90-minute sessions: approximately 20 minutes of presentation and 70 minutes of interaction
- Workshop (hands-on practice)
 - for 45-minute sessions: approximately 5-10 minutes of presentation / instruction and 35 minutes of group or individual work
 - for 90-minute sessions: approximately 10 minutes of presentation / instruction and 80 minutes of group or individual work

The audience for each session is approximately 25-50 participants.

Proposals must be submitted by February 23rd, 2018 to casfaa@sae.umontreal.ca. Presenters will be notified regarding the status of their submission by March 2nd, 2018. Please ensure you are available for May 28th, 29th and 30th to assist us in scheduling the final presentations.

If you have any questions, please contact us at casfaa@sae.umontreal.ca.

CASFAA represents Financial Aid Administrators and Awards Administrators in post-secondary institutions. To find out more about the mission of the association: www.casfaa.ca.

SESSION PROPOSALS - FORM

SESSION

Session title:

Description of the session (maximum of 500 words), including objectives and themes covered:

Brief overview of the session (to be used in program book and website, should the session be accepted; 75 words):

Target Audience: (indicate whether this session targets particular levels of professionals or fields of expertise; select as many as applicable):

Directors

Coordinators

Professionals

Front line staff

Financial aid

Scholarships and awards

Financial literacy

Other

Please indicate preference for length of session

45 minutes

90 minutes

May be adapted to either time frame

Please indicate if you would be able to offer this session twice should the conference schedule permit:

Yes

No

Please indicate session format:

Presentation

Discussion

Workshop

Please indicate how you will ensure active participation of attendees.

Please indicate expected learning outcomes of your session.

By the end of the session, participants will be able to / will have learned...

Please indicate if you are comfortable offering this session:

In English only

In French only

Either English or French

CONTACT INFORMATION

Contact Name:

Phone:

Email:

SPEAKER(S)

Name(s), title(s) and educational institution or organization of speaker(s)

Biography of Speaker(s) (50 words)

Have you presented at a previous CASFAA conference? If yes, please indicate year given and presentation title.

Have you presented at other conferences or events? (100 words)

Please provide two references (name & contact information)

You can also submit your form to casfaa@sae.umontreal.ca

Thank you for your submission.

L'Université de Montréal, en collaboration avec un groupe d'universités montréalaises, accueillera la conférence nationale de l'Association canadienne des responsables de l'aide financière aux étudiants (ACRAFE) du 28 au 30 mai 2018. La conférence ayant pour thème « Impact positif », réunira à Montréal environ 150 membres provenant de partout au Canada.

Nous invitons les membres de l'ACRAFE, ainsi que la communauté de l'aide financière et ses partenaires, à partager leur expertise en soumettant des propositions de présentation. Nous prévoyons offrir des séances sur les thèmes suivants : aide financière, bourses d'études, littératie financière, populations étudiantes (milléniaux, étudiants internationaux, parents, première génération, en situation de handicap, autochtones, etc.) ainsi que sur des thèmes intersectoriels (par exemple, santé mentale, réussite académique, accès, structures organisationnelles, etc.). Nous sommes également ouverts à la possibilité d'inclure des présentations portant sur d'autres thèmes connexes et pertinents.

Nous offrirons des séances de 45 et 90 minutes et avons comme objectif de maximiser l'interaction afin de pouvoir profiter de l'expertise et de l'expérience de chacun des participants. Nous demandons donc aux présentateurs d'indiquer le type de séance qu'ils aimeraient offrir, parmi les trois formats suivants :

- Présentation:
 - Pour les séances de 45-minutes: approximativement 30 minutes de présentation et 15 minutes d'interaction / période de questions
 - Pour les séances de 90-minutes: approximativement 60 minutes de présentation et 30 minutes d'interaction
- Discussion et réflexion:
 - Pour les séances de 45 minutes: approximativement 10 minutes de présentation et 35 minutes d'interaction
 - Pour les séances de 90 minutes: approximativement 20 minutes de présentation et 70 minutes d'interaction
- Atelier de travail :
 - Pour les séances de 45 minutes: approximativement 5 à 10 minutes de présentation / instruction et 35 minutes de travail de groupe ou travail individuel
 - Pour les séances de 90 minutes: approximativement 10 minutes de présentation / instruction et 80 minutes de travail de groupe ou travail individuel

Nous prévoyons des groupes d'environ 25 à 50 personnes.

Les soumissions doivent être envoyées d'ici le 23 février 2018 à casfaa@sae.umontreal.ca . Les présentateurs seront contactés d'ici le 2 mars 2018. Merci de vous assurer d'être disponible les trois jours de la conférence – 28, 29 et 30 mai, afin de faciliter l'aménagement de l'horaire.

N'hésitez pas à nous contacter si vous avez des questions: casfaa@sae.umontreal.ca .

L'ACRAFE représente les administrateurs de l'aide financière et les conseillers aux bourses des institutions postsecondaires. Pour en savoir plus sur la mission de l'association : www.casfaa.ca

PROPOSITION DE SÉANCES - FORMULAIRE

SESSION

Titre de la séance:

Description de la séance (maximum de 500 mots), incluant les objectifs et thèmes abordés:

Brève description de la séance (pour publication, cahier du programme et site web, si la séance est acceptée; 75 mots):

Population cible: (veuillez indiquer si cette séance vise des professionnels de niveaux ou domaines particuliers; indiquez toutes les populations visées)

Directeurs

Coordonnateurs

Professionnels

Première ligne

Aide financière

Bourses d'étude

Littérature financière

Autres

Veuillez indiquer la longueur de la séance souhaitée

45 minutes

90 minutes

Peut être adaptée aux deux possibilités

Veillez indiquer si vous serez en mesure d'offrir cette séance deux fois, si l'horaire de la conférence le permet:

Oui

Non

Veillez indiquer le format de la séance:

Présentation

Discussion

Atelier de travail

Veillez indiquer comment vous prévoyez assurer la contribution active des participants.

Veillez indiquer les objectifs d'apprentissage de votre session.

À la fin de la séance, les participants seront en mesure de / auront appris...

Veillez indiquer si vous pouvez offrir cette session:

En anglais seulement

En français seulement

En anglais ou en français

COORDONNÉES

Personne-ressource:

Téléphone:

Courriel:

PRÉSENTATEUR(S)

Nom(s), titre(s) et institution ou organisme du/des présentateur(s)

Biographies des présentateurs (50 mots)

Avez-vous déjà animé une présentation à une conférence de l'ACRAFE? Si oui, veuillez indiquer l'année et le titre de la session.

Avez-vous déjà animé une présentation dans le cadre d'autres conférences ou événements?
(100 mots)

Veuillez svp fournir deux références (noms et coordonnées)

Vous pouvez aussi envoyer le formulaire à casfaa@sae.umontreal.ca

Nous vous remercions pour votre soumission.